
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LXXX/2023 

LXXX sesja w dniu 29 grudnia 2023 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LXXX sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 13:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Sylwester Różycki witając radnych, sołtysów, Wójta Gminy Pana 

Henryka Nosowskiego, Sekretarza Gminy Pana Józefa Bakułę, Skarbnik Gmin Panią Dianę 

Czubak, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku Panią Małgorzatę 

Zawadzką oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 14:29 

tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 12 radnych (Radny 

Pan Adam Stańczyk dotarł na posiedzenie o godzinie 13:35), co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Karol Białas 

2. Małgorzata Burek 

3. Maria Deja 

4. Maria Gajewska 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Mariusz Mirecki 

7. Sylwester Różycki 

8. Adam Stańczyk 

9. Ewelina Suligowska 

10. Katarzyna Taras 

11. Monika Wiecheć 

12. Artur Zasada 

13. Bogdan Zdon 

Nieobecni: 



1. Renata Bączek 

2. Mariusz Wojcieszak 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

a) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXII 

z dnia 28 kwietnia 2023 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXII z dnia 28 kwietnia 

2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad 72 sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXII z dnia 28 

kwietnia 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 



b) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXIII 

z dnia 30 maja 2023 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXIII z dnia 30 maja 

2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad 73 sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXIII z dnia 30 maja 

2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

c) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXIV 

z dnia 29 czerwca 2023 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXIV z dnia 29 czerwca 

2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad 74 sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXIV z dnia 29 

czerwca 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 



d) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXVII 

z dnia 4 października 2023 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXVII z dnia 4 

października 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad 77 sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXVII z dnia 4 

października 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

e) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr 

LXXVIII z dnia 30 listopada 2023 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXVIII z dnia 30 

listopada 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad 78 sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXVIII z dnia 30 

listopada 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 



f) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXIX 

z dnia 11 grudnia 2023 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXIX z dnia 11 grudnia 

2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad 79 sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Ewelina Suligowska, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (3) Renata 

Bączek, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXIX z dnia 11 

grudnia 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

pisma: 

a) pismo Wójta Gminy Orońsko ws. przedłożenia Uchwały Nr 3.c./292/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2023 

roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Orońsko projekcie uchwały 

budżetowej na rok 2024 i opinii o możliwości sfinansowania planowanego na rok 2024 

i opinii planowanego na 2024 rok deficytu oraz Uchwały Nr 3.h./295/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2023 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Orońsko projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2040. 

b) odpowiedź Wójta Gminy Orońsko na wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Sportu z dnia 15.11.2023 r.; 

c) pismo Radnego Artura Zasady do Przewodniczącego Komisji Finansowo-Budżetowej 

i Spraw Socjalnych o zabezpieczenie w budżecie Gminy Orońsko na 2024 rok środków 

w wysokości 25 000 zł brutto na wykonanie zadania pod nazwą „Zagospodarowanie 

terenu na działce gminnej nr 606 w Guzowie”; 



d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości. Jest 

to inicjatywa Radnego Sylwester Różyckiego; 

e) dzisiejsze projekty uchwał z autopoprawkami ws zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Orońsko na 2023 rok oraz ws ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego, ustaleniem planu finansowego tych wydatków oraz określenia 

ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w wykazie; 

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami nie wpłynęły żadne 

zapytania i interpelacje. 

 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy na temat oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Panią Marię 

Gajewską o odczytanie informacji na temat oświadczeń majątkowych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Gajewska odczytała treść informacji: 

1. Informuję, że Stosownie do zapisu art. 24h ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2021 r., poz. 1372) Radni są zobowiązani do 

złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym, zwanego dalej ,,oświadczeniem 

majątkowym” dotyczącego majątku odrębnego oraz majątku objętego małżeńską 

wspólnością majątkową. 

2. Przewodniczący Rady Gminy zobowiązany jest złożyć oświadczenie majątkowe 

wojewodzie, zaś Radni – Przewodniczącemu Rady Gminy. 

3. Stosownie do art. 24h ust. 6 osoby, którym złożono oświadczenie majątkowe, 

przekazują jeden egzemplarz urzędowi skarbowemu właściwemu ze względu na 

miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie majątkowe. Przewodniczący 

Rady Gminy Orońsko przekazał oświadczenia majątkowe do Urzędu Skarbowego 

w Szydłowcu. 

4. Stosownie do powyższych zapisów, oświadczenia majątkowe za 2022 rok zostały 

złożone z zachowaniem ustawowego terminu. 

5. W wyniku analizy oświadczeń majątkowych Radnych stwierdza się, co następuje: 

1) wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w 2 egzemplarzach; 



2) Naczelnik Urzędu Skarbowego w Szydłowcu pismem z dnia 13.09.20223 r. (data 

wpływu do biura Rady: 15.09.20223 r.), znak: 1430-SKA.4006.238.2023 stwierdził 

nieprawidłowości: 

a) Renata Bączek  – do wyjaśnienia źródła finansowania zgromadzonych środków 

pieniężnych oraz źródła finansowania spłaty zaciągniętej pożyczki; 

b) Mariusz Mirecki – w punkcie X wykazano wartość leasingu. Należy wskazać wartość 

zobowiązania do spłaty; 

c) Mariusz Wojcieszak – do oświadczenia majątkowego dołączono PIT 36L żony Pani 

Edyty, nie podano tytułu prawnego domu oraz gospodarstwa rolnego, przekazano 

kopię str. 3 oświadczenia – wymagany oryginał; 

W stosunku do pozostały osób – brak uwag. 

6. Pismem z dnia 27.09.2023 r. Pani Renata Bączek została poinformowana 

o stwierdzonych nieprawidłowościach w złożonym oświadczeniu majątkowym 

i wezwana do złożenia oświadczenia wyjaśniającego przyczynę powstania tych 

nieprawidłowości. 

7. Pismem z dnia 27.09.2023 r. Pan Mariusz Mirecki został pouczony o tym, iż w punkcie 

X oświadczenia majątkowego należy podać wszystkie zaciągnięte zobowiązania 

pieniężne o wartości powyżej 10 000 złotych zaciągnięte u osób prawnych i fizycznych, 

np. kredyty i pożyczki bankowe, pracownicze, wystawione weksle, pożyczki od osób 

fizycznych itd., ale też zobowiązania cywilnoprawne, np. obowiązek zapłaty 

odszkodowania lub zadośćuczynienia osobie trzeciej za wyrządzoną szkodę. Przy 

każdym zobowiązaniu należy określić warunki na jakich zostały udzielone 

zobowiązania: 

- nazwa podmiotu udzielającego (np. nazwę banku, dane personalne osoby fizycznej), 

- wysokość zobowiązania w momencie zaciągnięcia, 

- okres, na jaki zobowiązanie zostało zaciągnięte, 

- wysokość zobowiązania na dany rok (na dzień wypełniania oświadczenia majątkowego), 

- cel, na jaki zobowiązanie zostało zaciągnięte wraz z tytułem prawnym, np. umowa kupna, 

kredyt konsumpcyjny, zobowiązanie wynikające z wyroku sądu, 

- inne warunki (np. wysokość oprocentowania). 

Należy określić przynależność majątkową (majątek odrębny, małżeńska wspólność 

majątkowa). Oraz został wezwany do złożenia oświadczenia wyjaśniającego przyczynę 

powstania tych nieprawidłowości 

8. Pismem z dnia 27.09.2023 r. Pan Mariusz Wojcieszak został pouczony o tym, iż: 



- w przypadku oświadczeń składanych według stanu na koniec roku należy dołączyć kopię 

całego, kompletnego, podpisanego zeznania o wysokości osiągniętego przez osobę 

składającą oświadczenie dochodu w roku podatkowym (PIT) dla każdego egzemplarza 

oświadczenia majątkowego; 

- w punkcie II oświadczenia majątkowego należy określić powierzchnię, wartość oraz tytuł 

prawny nieruchomości. Tytułem prawnym jest np. własność, współwłasność, spółdzielcze 

własnościowe prawo do lokalu, użytkowanie wieczyste, najem, dzierżawa, użyczenie. 

Posiadaczem jest zarówno właściciel danej nieruchomości, jak i użytkownik wieczysty 

(któremu przysługuje własność budynku wzniesionego na gruncie), a także faktyczny 

posiadacz nieruchomości o nieustalonej własności. Posiadaczem nieruchomości jest także 

najemca, dzierżawca, użytkownik lub osoba mająca inny tytułu do nieruchomości (np. 

spółdzielcze prawo do lokalu). Przy określaniu wartości nieruchomości należy samemu 

oszacować wartość rynkową przedmiotowej nieruchomości. Jeśli znana jest aktualna 

wycena nieruchomości dokonana przez upoważniony do takiej działalności podmiot, należy 

wpisać dokładną wartość. Należy podać też rok, kwotę i formę nabycia. Jeśli do nabycia 

doszło w drodze darowizny lub spadku, należy podać szacunkową wartość nieruchomości. 

Nie należy wskazywać numeru aktu notarialnego lub księgi wieczystej, gdyż dokumenty te 

nie stanowią tytułu prawnego. Pierwszy z nich stanowi rodzaj umowy potwierdzającej 

nabycie nieruchomości lub praw do niej, druga zaś jest jedynie rejestrem publicznym, który 

przedstawia stan prawny nieruchomości. Istotne jest również określenie przynależności 

majątkowej poszczególnych nieruchomości. 

- oświadczenie majątkowe należy złożyć w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach. 

W przypadku składania oświadczenia w postaci kserokopii, każda strona kserokopii musi 

być opatrzona oryginalnym podpisem składającego oświadczenie. 

Oraz został wezwany do złożenia oświadczenia wyjaśniającego przyczynę powstania tych 

nieprawidłowości. 

9. Pismem z dnia 19.10.2023 r. do Urzędu Skarbowego w Szydłowcu zostały przesłane 

oświadczenia Pani Renaty Bączek, Pana Mariusza Mireckiego i Pana Mariusza 

Wojcieszaka wyjaśniające przyczynę opisanych uchybień. Ponadto, Naczelnik Urzędu 

Skarbowego w Szydłowcu został poinformowany przez Przewodniczącego Rady 

Gminy w Orońsku o dokonanych pouczeniach. 

10. Naczelnik Urzędu Skarbowego w Szydłowcu pismem z dnia 15.09.2023 r. (data 

wpływu do biura Rady: 19.09.2023 r.) znak: 1430-SKA.4006.239.2023 stwierdził 

nieprawidłowości: 



a) Sylwester Różycki – źle wskazana kwota diety w tytułu pełnienia funkcji radnego 

w Gminie Orońsko; 

Brak uwag co do oświadczenia majątkowego Henryka Nosowskiego. 

11. Wojewoda Mazowiecki pismem z dnia 18.10.2023 r. (data wpływu do biura Rady: 

25.10.2023 r.) znak: BOIN-I.414.311.2023 wskazał, iż: 

- oświadczenie majątkowe Wójta, Henryka Nosowskiego zostało złożone w komplecie. 

Wyniki analizy oświadczenia – bez uwag; 

- oświadczenie majątkowe Przewodniczącego Rady, Sylwestra Różyckiego zostało złożone 

w komplecie, ale na nieaktualnym druku. Wyniki analizy oświadczenia – bez uwag. 

12. Przewodniczący Rady Gminy w Orońsku pismem z dnia 25.10.2023 r. znak: 

AOK.0004.34.2023.SR przekazał Wójtowi Gminy Orońsko do dalszego procedowania 

zgodnie z właściwością pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szydłowcu znak: 

1430-SKA.4006.233.2023 oraz pismo Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego 

w Radomiu znak: SZD 1425-SKA-3.4006.708.2023. Pisma stanowiły analizę 

oświadczeń majątkowych kierowników jednostek organizacyjnych Urzędu Gminy 

w Orońsku. 

Zgodnie z art. 24i ust. 3 wszystkie oświadczenia majątkowe zostały udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Orońsku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni mają jakieś pytania, po czym 

przystąpił do kolejnego punktu obrad. 

 

7. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Henryk Nosowski Wójt Gminy Orońsko przedstawił informacje z działalności między 

sesjami: Witam wszystkich serdecznie. Wysoka Rado, Panie i Panowie sołtysi, zaproszeni 

goście, informacje Wójta między sesjami. Pozwolicie, że będę to robił na siedząco. 

Dziękuję. A więc tradycyjnie zaczynam od szczepień, które trochę się zmieniły, bo 

z COVID-u przybyło nam 10 osób, a na grypę przybyło 6 osób. W sumie mamy na COVID-

19 52 osoby w Gminie Orońsko zaszczepione, a 65 na grypę. Ta informacja, jaka tutaj była 

chronologicznie, bo to starałem się to datami uporządkować, bo tak jest najlepiej. 4 grudnia 

w Klubie Senior+ uczestniczyli w zamkniętym, jednodniowym szkoleniu nasi seniorzy 

I z tematu “ABC Kompetencji cyfrowych” w ramach projektu “Barometr kompetencji 

cyfrowych” przeprowadzany przez Panią Agnieszkę Piątek oraz Pana Adama Szymczaka 

z Agencji Rozwoju Mazowsza S.A. w Warszawie. Ramowy program szkolenia obejmował 



podstawy obsługi komputera, naukę obsługi mediów społecznościowych – Facebook, 

Instagram, zakładanie konta, obsługę narzędzi komunikacyjnych, Skype, Zoom, bezpieczne 

korzystanie z Internetu, cyberbezpieczeństwo, zakładanie Profilu Zaufanego oraz nauka 

z podstawy obsługi smartfonu. Zakończyło się to egzaminem. Wszyscy uczestnicy zdali 

pomyślnie. Na uroczyste wręczenie certyfikatów, bo każdy z uczestników dostał certyfikat, 

ja wspólnie z Dyrektorem Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego – Panem Marcinem 

Kieszkowskim, powręczaliśmy seniorom z gratulacjami zdobycia takich dodatkowych 

kwalifikacji. Zakończyła się kolejna edycja projektu “Umiem pływać”. Na lekcje nauki 

pływania wzięło udział 48 uczniów klas III szkół podstawowych z terenu gminy Orońsko. 

A więc to były ze wszystkich szkół – Orońsko, Guzów, Ciepła, Wałsnów. A koordynatorem 

projektu był gminny animator sportu – Pan Kamil Śledź. Zajęcia odbywały się od września 

do listopada w basenie Delfin w Radomiu. Każda z grup wzięła udział w 10 1,5-godzinnych, 

bezpłatnych lekcji nauki pływania pod okiem wykwalifikowanej kadry instruktorsko-

trenerskiej, którzy w ciekawy i bardzo przystępny sposób pomogli uczniom pokonać lęk 

przed wodą, pokazali sposoby i style pływackie, razem z dziećmi potrafili się bawić 

w basenie i wskazali, jak fajnie i przyjemnie można spędzić czas w wodzie. Na realizację 

projektu “Umiem pływać” udało się uzyskać dofinansowanie ze środków Ministra Sportu 

I Turystyki. Część pieniędzy była oczywiście udziałem naszej Gminy. Była to kolejna już 

edycja projektu, która przyniosła naszym dzieciakom wiele radości, nowe doświadczenia 

i zdobycie nowych umiejętności. Jest to, uważam, bardzo dobry program i trzeba go 

kontynuować, ponieważ dzieci oswajają się z wodą i mamy ich bezpieczniejszych w okresie 

wakacyjnym nad wodą. Następnym chronologicznie, tematem było 6 grudnia do jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Orońsku I Dobrucie dotarł profesjonalny sprzęt 

ratownictwa pożarniczego. W skład zestawu dla Orońska wchodzi: prądownica - 2 sztuki, 

kamera termowizyjna, przecinarka do stali i betonu, drabina pożarnicza, wąż tłoczny – 

10 sztuk, motopompa szlamowa oraz najaśnica. Natomiast OSP Dobrut wzbogaciła się 

o sprzęt w postaci hełmu strażackiego - 16 sztuk, ubrania specjalne Syriusz 2-częściowy - 

11 kompletów, rękawice specjalne - 12 par, buty strażackie - 11 par, kominiarka strażacka 

- 16 sztuk, motopompa pływająca Niagara - 1 sztuka, drabina nasadkowa - 3 sztuki oraz 

motopompa pływająca Mamut - 1 sztuka. Zakup wspomnianego sprzętu pochłonął kwotę 

132 225 zł. W dużej mierze został sfinansowany ze środków zewnętrznych. Na ten cel 

otrzymano dotację ze środków Funduszu Sprawiedliwości, którego dysponentem jest 

Minister Sprawiedliwości w kwocie no prawie 118 000 zł, a pozostałą część w formie 

wkładu własnego dołożyła Gmina Orońsko i to jest w kwocie ponad 14 000 zł. Jednostki 



Ochotniczych Straż Pożarnych w Orońsku i w Dobrucie należą do elitarnego grona 

jednostek Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Przynależność do KSRG stawia 

odpowiednie standardy wyposażenia. Dlatego dzięki otrzymanemu wyposażeniem 

druhowie ochotniczych straży pożarnej będą mogli spełniać swoją misję i nieść pomoc 

wszystkim potrzebującym i być bardziej pewnym siebie. Takie doposażenie bardzo ich 

upewni w działaniu ratowniczym. Następną informacją to jest, proszę Państwa, 8 grudnia 

w Gminnej Bibliotece Publicznej dyrektor Pan Roman Woźniak zorganizował spotkanie 

autorskie z Justyną Piec-Głogowską. Właśnie młoda, bo to jest młoda osoba, ma już na 

koncie 7 książek, które są już w dyspozycji naszej biblioteki. Jak wynika, bo ona się nazywa 

Justyna Piec-Głogowska, jak wynika z drugiego członu nazwiska, to jest nam znane 

nazwisko. Męża znalazła sobie, czy mąż ją właśnie z Guzowa, a domek będą stawiać 

w Kroguczy Mokrej… 

Pan Sylwester Różycki: Panie Wójcie… to już RODO. 

Pan Henryk Nosowski: To jest autor książki. Tutaj nie popełniam gafy, a więc to jest ważne, 

żeby… 

Pan Wojciech Brodowski: Dotyczy Guzowa, to czytać, Panie Wójcie. 

Pan Henryk Nosowski: Tak jest, tak jest. Proszę Państwa, następnym tematem jest 

województwo świętokrzyskie, a więc tak jak już wczoraj taka informacja już padła na 

Komisji Finansowo-Budżetowej, 15 grudnia wspólnie z Panią Skarbnik byliśmy 

w województwie świętokrzyskim, gdzie podpisaliśmy umowę w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na dofinansowanie kontenerów, które 

służyć będą jako doposażenie funkcjonalności – poprawa funkcjonalności placu 

rekreacyjno-sportowego poprzez właśnie te kontenery z przeznaczeniem na sanitariaty 

I szatnie. Tutaj dopłata ze strony Mazowsza jest prawie 61 000 zł. My w wyniku przetargu, 

które przeprowadzimy na początku roku przyszłego, dołożymy resztę kwoty. Tu jest 

dofinansowanie 63%. 

Pan Mariusz Mirecki: Ale to jest do kontenerów tylko. 

Pan Henryk Nosowski: Kontenery, tak. 

Pan Mariusz Mirecki: Ale jeszcze cała infrastruktura też pociągnie za sobą koszty. To bedą 

koszta drugie tyle. 

Pan Henryk Nosowski: Dlaczego? Żeby doprowadzić instalacje? 

Pan Mariusz Mirecki: No nie wiem, tak mi się wczoraj obiło o uszy. 

Pan Mariusz Mirecki: Panie Mariuszu tam będą w takim miejscu, że tam tylko sięgnąć do 

wodociągu i kolektora sanitarnego. 



Pan Mariusz Mirecki: Tu się chyba wkradł jakiś błąd? 2014-2020? 

Pan Henryk Nosowski: Tak, tak 14-20. To są jeszcze takie czystki. 

Pan Józef Bakuła: Zasada jest ten plus dwa, ale ta zasada też jest [niezrozumiałe] 

Pani Maria Deja: A gdzie będą te kontenery? 

Pan Sylwester Różycki: Bardzo proszę Panie Wójcie, niech Pan referuje, a potem będą 

pytania, jak Pan zreferuje, dobrze? 

Pan Henryk Nosowski: Na parku rekreacyjno-wypoczynkowo-sportowy przy ulicy 

Orzechowej. 

Pan Sylwester Różycki: Bardzo proszę Panie Wójcie. 

Pan Henryk Nosowski: Od 18 grudnia zaczęły się spotkania wigilijne w szkołach 

I przedszkolach i tutaj wspólnie właśnie my z Urzędu Gminy staraliśmy się być obecni na 

wszystkich spotkaniach wigilijnych. Ja się dzieliłem z Panem Sekretarzem, z Panią 

Agnieszką Grabowską, żebyśmy uczestniczyli w tych spotkaniach. No i bardzo ważnym 

spotkaniem wigilijnym, na którym byłem ja osobiście, to jest 24 grudnia w Domu Pomocy 

Społecznej, w Domu Kombatanta w Łaziskach. Wraca tradycja, bo wcześniej to było przed 

COVID-em. Dyrektor ówczesny, teraz jest już na emeryturze, właśnie wprowadził taką 

tradycję i to się fajnie przyjęło, bo wtedy też jest i ksiądz miejscowy, bo DPS posiada 

kaplicę, tam się odbywają cyklicznie msze święte. A więc ten ksiądz jest 

z pensjonariuszami, potem te składania życzeń. Tak się przyjęło i szkoda Pani Marii nie 

było. Dlaczego Pani Mario? Nie była Pani zaproszona? 

Pani Maria Deja: Byłam gdzie indziej. Miałam inny obowizek, kaplicę na wsi. 

Pan Henryk Nosowski: A no, tak to zawsze widzieliśmy się. Proszę Państwa, na koniec 

jeszcze mam komunikat Powiatowego Lekarza Weterynarii w Orońsku, który przysyła nam 

Rozporządzenie z dnia 8 września 2023 uchylające Rozporządzenie Wojewody z dnia 

1 lipca 2021, w którym to był w sprawie zwalczania wścieklizny na terenie Powiatu 

Szydłowieckiego. A więc tam gdzie Państwo jadąc po drodze Wedza tabliczki, że teren 

zagrożony wścieklizną, jest to już nieaktualne po prostu i to jest to. Na uzupełnienie mojej 

informacji o inwestycjach przekaże Pan Kierownik. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pan Piotr Grela: Dzień dobry Państwu. Jestem po dłuższej przerwie, dlatego tutaj 

przeczytam informację, którą przygotowali mi pracownicy z tego okresu. A jest tego kilka 

ważnych kwestii dotyczących spraw następujących. Przeprowadziła Gmina zapytanie 

publiczne na odbiór odpadów komunalnej w terenu naszej Gminy i został wyłoniony 

wykonawca, ten który wygrał w poprzednim roku – w kwocie 934 370 zł. Jest to kwota 



niższa niż w zeszłym roku, z czego się cieszymy. Na to wygląda, że będzie troszkę łatwiej. 

To co Pan Wójt wspomniał o tym, że odbył się zakup wyposażenia dla Ochotniczych Straży 

Pożarnych w Orońsku i w Dobrucie. Ukończono również budowę oświetleniowej linii 

napowietrznej niskiego napięcia w miejscowości Ciepła i Bąków. Wykonano również 

ogrodzenie wraz z zadaszeniem figurki znajdującej się w miejscowości Łaziska w Gminie 

Orońsko. Zrealizowano zadanie “Propagowanie polityki prorodzinnej poprzez doposażenie 

placu zabaw w Chronowie-Kolonii Górnej”. Wyznaczono również poprzez zapytanie 

ofertowe i wyłoniono wykonawcę na “Wyznaczenie geodezyjne drogi łączącej drogę 

zlokalizowaną na działce 762 w Tomaszowie z drogą gminną 400406W”. To jest łącznik 

między tą drogą 400406W, a Tomaszowem Syberowem. Otrzymaliśmy również pismo, 

jeszcze wrócę na chwilę do straży pożarnej, w którym zakwalifikowaliśmy się do projektu 

“Zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z pełnym wyposażeniem” dla 

naszej jednostki ochotniczej w Orońsku w ramach działania “Dostosowanie do zmian 

klimatu” typ projektów: “Sprzęt i infrastruktura do celów zarządzania klęskami 

i  katastrofami”, gdzie w tym funduszu otrzymamy kwotę 490 857,98 zł, więc zakup tego 

nowego samochodu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Orońsku wyjdzie praktycznie za 

darmo. I ostatnią rzeczą, którą Państwu chciałem przekazać, to z terenu naszej Gminy 

odebrany został azbest w ilości 141,85 tony, w tym 5,25 tony z demontażem, 136,60 tony 

odbioru już gotowego, zalegającego azbestu. Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania do przedstawionych informacji do Pana Wójta? 

Pan Józef Bakuła: Czy mogę ja jedną informację? 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo Panie Józefie. 

Pan Józef Bakuła: Postaram się bardzo króciótko. Dokładnie pół roku temu na tej sali 29 

czerwca mówiliśmy o wykonaniu budżetu. Ja wtedy powiedziałem takie słowa, że nasza 

Gmina jest kierowana, prowadzona w sposób prawidłowy. Wtedy chyba nie wszyscy mnie 

uwierzyli, bo potraktowali to pewnie jako zwykłą z mojej strony, no jestem pracownikiem 

Pana Wójta, więc może nie potraktowali mnie Państwo poważnie. Dzisiaj, dosłownie 

dzisiaj, na ręce Pana Wójta przyszedł list gratulacyjny. Jest krótki, pozwolę sobie go 

przeczytać. “Warszawa, 20 grudnia 2023, Henryk Nosowski - Wójt Gminy Orońsko, Urząd 

Gminy w Orońsku. Szanowny Panie, z przyjemnością informujemy, że w 2023 roku 

Fundacja Rozwoju i Demokracji Lokalnej Centrum Mazowsze wraz z Urzędem 

Statystycznym w Warszawie organizowała ranking gmin województwa mazowieckiego. 

Ranking gmin to wyjątkowa inicjatywa, której celem jest wyłonienie i promowanie gmin 

wyróżniających się pod względem rozwoju społeczno-gospodarczego. W dniu 24 listopada 



2023, podczas gali rankingu gmin województwa mazowieckiego, przyznane zostało 

wyróżnienie dla liderów województwa mazowieckiego. Na ręce Pana Wójta przekazuję 

nagrodę dla Gminy Orońsko za zajęcie pierwszego miejsca w kategorii lider powiatowy - 

Lider Powiatu Szydłowieckiego. W imieniu Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej im. 

Jerzego Regulskiego składam serdeczne gratulacje i życzę dalszych sukcesów”. Podpisał 

dyrektor Michał Wójcik. I teraz, proszę Państwa, zastanawiam się, jak to wygląda, że lider 

powiatu szydłowieckiego jako jedyny w powiecie szydłowieckim nie dostał wotum 

zaufania za wykonanie budżetu. Żeby jeszcze rozwiać wątpliwości, ten konkurs był bez 

żadnej naszej inicjatywy i tym bardziej bez żadnej składki z naszej strony, czy czymś takim. 

Nawet nie wiedzieliśmy o wręczeniu tych statuetek, bo Pan Wójt dostał taki ładny obrazek, 

I tu jest jeszcze medal stosowny. Proszę obejrzeć. Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Czy mógłbym zadać odnośnie tego rankingu? Jakie 

statystyki są brane pod uwagę? 

Pan Józef Bakuła: Proszę Pana, nie mamy bladego pojęcia, bośmy w żaden sposób w tym 

nie uczestniczyli. Myślę, tak przypuszczam, że było to zrobione na podstawie 

ogólnodostępnych statystyk, bo brał w tym udział Urząd Statystyczny w Warszawie, tu jest 

zaznaczone. Więc mogę się tylko domyślać. 

Pan Sylwester Różycki: Zainteresujemy się. Proszę bardzo, czy są pytania? Gratulacje 

Panie Wójcie. Proszę bardzo, czy są pytania? 

Pani Maria Deja: Powiedział Pan, że ten samochód do Orońska to jaki wkład nasz będzie? 

Pan Piotr Grela: Praktycznie zamkniemy się na zero. 

Pani Maria Deja: Aha, dobrze. I pytanie tutaj w sprawie kontenerów na placu zabaw czy 

gdzieś tam, bo nigdy wcześniej nie słyszałam o żadnych kontenerach, o potrzebie 

kontenerów. 

Pani Ewelina Suligowska: Było [niezrozumiałe] 

Pan Henryk Nosowski: Tam w miejscu, gdzie te toi-toie są, tam będą 2 kontenery stały 

z przeznaczeniem na sanitariaty. Stałe, czynne przez cały okres. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, Pani Małgorzata. 

Pani Małgorzata Burek: Ja mam pytanie czy brał Pan udział w kursie mediów 

społecznościowych z seniorami? Czy tylko Pan wręczał nagrody, czy brał Pan również 

udział w tym kursie? Prowadzenie Instagrama, Facebook’a, tak? 

Pan Henryk Nosowski: A, z seniorami? Nie, tylko byłem zaproszony na wręczenie 

certyfikatów. 



Pani Małgorzata Burek: Nie, no bo tak w sumie pomyślałam, że miło by było, jakby Wójt 

też prowadził również tą stronę internetową, I tą dyskusję i [niesłyszalne] 

Pan Henryk Nosowski: No to już seniorzy to wiedzą i ja już niedługo będę seniorem i też 

to wszystko będę wiedział Pani Radna. 

Pani Małgorzata Burek Jeszcze drugie pytanie. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pani Małgorzata Burek: Kiedy będzie nabór na azbest? Odbiór azbestu? Kolejny. 

Pan Piotr Grela: Teraz przyjmujemy do końca marca wnioski, czekamy na [niezrozumiałe]. 

Pani Ewelina Suligowska: Do końca marca są wnioski. 

Pan Sylwester Różycki: Pytania do Pana Wójta? Brak. 

 

8. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

1. Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 12.12.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Monika Wiecheć poinformowała: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Panie i Panowie Sołtysi, Komisja 

Skarg Wniosków i Petycji spotkała się 12 grudnia. Analizowała projekt budżetu na rok 2024 

i analizowaliśmy plan pracy na rok 2024. Komisja w składzie Wiecheć Monika, Wojcieszak 

Mariusz i Bączek Renata budżet zaopiniowała negatywnie, projekt budżetu i złożyła 

2 wnioski do budżetu na 2024 - budowa chodnika na ulicy Zagórskiej - projekt i dotacja do 

Powiatu Szydłowieckiego - budowa chodnika na ulicy Starowiejskiej, ciąg dalszy 

w kierunku Helenowa. I dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Są pytania? Nie widzę. 

 

2. Posiedzenie Komisji Samorządu, Ładu, Porządku Publicznego, Handlu i Usług z dnia 

12.12.2023 r. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Samorządu, Ładu, Porządku Publicznego, Handlu i Usług 

Pani Ewelina Suligowska poinformowała: Za Przewodniczącego, bo dzisiaj jest nieobecny. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Panie i Panowie Sołtysi, tak samo 

w dniu 12 grudnia 2023 roku odbyła się Komisja Samorządu Ładu Porządku Publicznego 

Handlu i Usług na posiedzeniu w składzie Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Stańczyk 

Adam, Ewelina Suligowska i Monika Wiecheć. Był rozpatrywany projekty uchwały 

budżetowej na rok 2024, jak również plan pracy na przyszły rok. Jeśli chodzi 

o zaopiniowanie budżetu, planu budżetowego, uchwała była przyjęta negatywnie. Było 



5 głosów negatywnych, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wnioski do budżetu na rok 2024, 

od Komisji wpłynął wniosek o wprowadzenie zadania, które nie były w poprzednich latach 

realizowane, a żeby było ujęte na rok 2024, wniosek o złożenie projektów na rozbudowę 

szkoły w Ciepłej o sale gimnastyczną plus sale dydaktyczne, rozbudowa hali gimnastycznej 

i sal dydaktycznych przy szkole w Guzowie, wniosek o projekt na żłobek i nowe 

przedszkole, który został złożony na rozbudowę, żeby go zmienić na wybudowanie nowego 

żłobka i przedszkola. Jak również wniosek o budowę sieci wodociągowej w relacji Guzów-

Krogulcza Mokra, jak również wniosek o ujęcie w budżecie sieci wodociągowej relacji 

Guzów Kolonia Mokra i podwyżki dla OSP dla kierowców, bo od paru dobrych lat takich 

podwyżek nie było. To był wniosek od Komisji, żeby Wójt rozpatrzył. No i na tym 

posiedzenie zakończyło przyjęciem jeszcze planu pracy na rok 2024. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Czy są pytania? Nie widzę. 

 

3. Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności Społecznej z dnia 

18.12.2023 r. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności 

Społecznej Pan Karol Białas poinformował: Dwie Komisje będę miał. 

Pan Sylwester Różycki: To proszę bardzo, to będą razem tak? 

Pan Karol Białas: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze, niech będzie. 

Pan Karol Białas: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, wszyscy obecni, 18 

grudnia odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa Rozwoju Gospodarczego Promocji 

I Aktywności Społecznej. Porządek obrad: opiniowanie projektu budżetu na 2024 rok, 

opiniowanie planu pracy na 2024 rok i sprawy bieżące. Podczas posiedzenia złożone były 

wnioski do budżetu, które przeczytam. Pierwszy wniosek o przeznaczenie w budżecie 

środków finansowych na poprawę stanu wszystkich dróg. Drugi wniosek o ujęcie 

w budżecie przepustu Chałupki Łaziskie ulica Nowy Młyn. Za tym wnioskiem i za tymi 

wnioskami głosowało 4 Radnych, 1 nieobecny. Głosowano o przyjęcie budżetu na 2024 

rok. Udział w głosowaniu wzięło udział 4 radnych, za było 0, przeciw 2 radnych, 2 się 

wstrzymało. Złożony był też wniosek do Pana Wójta o założenie lamp przy drodze Lipowej 

- Leśniczówka, Łaziska. Głosowanie 4, 1 nieobecny. 

Pan Sylwester Różycki: Czy to są… 

Pan Karol Białas: To już były wszystkie. 

Pan Sylwester Różycki: Takie same wnioski, tak? 



Pan Karol Białas: Tak. Z Komisji Rolnictwa. 

Pan Sylwester Różycki: Rewizyjna Pani Małgorzata? 

Pani Małgorzata Burek: Nie Karol, mówił. 

Pan Sylwester Różycki: Pan Karol? Proszę. 

Pan Karol Białas: Tak. 

 

4. Posiedzenie Komisji Rewizyjnej z dnia 18.12.2023 r. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Karol Białas poinformował: 18 grudnia 

odbyło się też posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Plan był opiniowanie projektu budżetu na 

2024 rok, opiniowanie planu pracy Komisji na 2024 i sprawy bieżące. I podczas posiedzenia 

były złożone wnioski do Pana Wójta. Pierwszy wniosek o przedstawienie wykazu 

wszystkich niezrealizowanych dokumentacji projektowych od roku 2018 – głosowanie 

4 Radnych za, 1 nieobecny. Drugi wniosek o zamontowanie 3 lamp, dwie od Pana … do 

Pana …., jedna przed posesją Pana …. Głosowanie 3 za, 2 nieobecne. Trzeci wniosek - czy 

w Gminie Orońsko powołana jest Gminna Komisja Przeciwdziałania Narkomanii? 

Głosowanie 4 za, 1 nieobecny. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękujemy. Ale to sprawozdanie jest, tak? Pytania? Proszę 

bardzo. 

Pan Artur Zasada: Panie Przewodniczący, tam naprzeciwko Pana... 

Pan Sylwester Różycki: Nie używajmy nazwisk, bardzo proszę. Pani Marta potem ma 

problem. Dobrze, czy są pytania do Pana Przewodniczącego? Nie widzę. 

Pan Karol Białas: Jeszcze były wnioski. 

Pan Sylwester Różycki: Jest? Proszę. 

Pan Karol Białas: Wnioski do budżetu złożone. Kolejny wniosek do budżetu: z dotacji 

podmiotowej udzielonej z budżetu Gminy dla Gminnej Biblioteki Publicznej w kwocie, 

która zaplanowana wydatki na 2024 rok kwotę 260 000 zł na zmianę kwoty 240 000 zł a 49 

000 zł przenieść na dotacje celowe na realizację zleconych zadań stowarzyszeń…. na 

realizację zadania “Rozwój sportu na terenie Gminy Orońsko - piłka nożna”. Głosowanie 

4 za, 1 nieobecny. Drugi wniosek - zmiana nazwy zadania z “Adaptacja i budowa budynku 

przy ulicy Spółdzielczej 3, dawny budynek SKR, na potrzeby przedszkola samorządowego 

i żłobka wraz z zagospodarowaniem terenu” na “Budowa nowego przedszkola wraz ze 

żłobkiem przy ulicy Spółdzielczej 3”. Następny wniosek, wniosek do projektu budżetu 

o przeanalizowanie dokumentacji projektowej - budowa drogi gminnej Christianiego, 

budowa drogi w Orońsku przy ul. Brandta przy boisku, budowa parkingu w Orońsku przy 



ul. Topolowej od strony Centrum Rzeźby Polskiej, modernizacja drogi Zaborowie - 

Gozdków wraz z wykupem działki nr ewidencyjny 99 przy drodze nr 103 z sugestią 

realizacji w pierwszej kolejności już istniejących dokumentacji projektowej – tu było 4 za, 

1 nieobecny. Mamy wykonanie… wniosek do budżetu na 2024 roku o wprowadzeniu 

nowego zadania pod nazwą “Podział geodezyjny w miejscowości Tomaszów działek 

leżących między Tomaszowem, a Tomaszowem Komorniki pod budowę nowej drogi”, 

źródło finansowania z budżetu 2023 z podziału geodezyjnego od drogi Syberów do drogi 

z Polskiego Ładu Tomaszów-Śniadków-Wałsnów. To był ostatni wniosek. Głosowanie 

o przyjęcie budżetu. Udział w głosowaniu wzięło 4 radnych. Za głosowało 0 radnych, 

przeciw głosowało 4 radnych, 0 wstrzymujących, 1 nieobecny. I na tym zakończono 

posiedzenie. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Czy są pytania do Pana Karola? 

Pan Karol Białas: A i obydwie Komisje przyjeły plany pracy, nie zmieniając z tego roku. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania do Pana Karola? Nie ma. Ja tylko, Panie Wójcie, 

odnośnie tej nagrody, bardzo piękna nagroda, ale to jest doskonała okazja, aby podziękować 

mieszkańcom. Bo tak jestem na szybko, czytam składowe, jakie wchodzą właśnie w ten 

ranking i między innymi wynik egzaminów ósmoklasisty w roku szkolnym. To 

ósmoklasiści również przyczynili się do tej nagrody. Również tu, z tego co pamiętam, nasza 

Gmina wypada bardzo dobrze, nie tylko w powiecie szydłowieckim, ale również 

w województwie mazowieckim, odnośnie przyrostu naturalnego. Nawet jeszcze jak nie 

było 500+, jako jedyna gmina w Polsce, mogliśmy się takim wskaźnikiem poszczycić, tak? 

Tak więc wiele tu jest takich wskaźników, na które pracują nasi mieszkańcy. Tak więc może 

to jest doskonała okazja, aby podziękować mieszkańcom, że taką nagrodę Gmina 

otrzymała, bo to jest w dużej mierze udział mieszkańców i aktywność mieszkańców. To też 

przyrost jest brany pod uwagę, a dobrze wiemy, że Gmina Orońsko jako nieliczna 

miejscowość, cały czas się rozwija i przyrasta nam mieszkańców. 

Pan Henryk Nosowski: Mieszkańcy to Gmina Orońsko, prawda Panie Przewodniczący? 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest, dokładnie. Tak jest, dokładnie. Jesteśmy jedną Gminą. 

[przekrzykiwanie się] 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest. Tak, dlatego mówię, że to jest doskonała okazja, by 

mieszkańcom podziękować, że wpływają na rozwój. 

Pan Henryk Nosowski: Ja myślę, że już Pan będzie jednym z tych, przecież nie tylko ja 

będę dziękował, ale i Pan będzie dziękował. 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest. Będą ku temu z pewnością okazje. 



Pan Henryk Nosowski: Na pewno. 

Pan Sylwester Różycki: Ostatnia… Pytania? 

Pani Małgorzata Burek: To jest pierwsze miejsce za rozwój społeczno-gospodarczy. 

Właśnie mieszkańców. Też to wygooglowałam, także nie dla Wójta. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze, dobrze. 

Pani Maria Deja: Na ręce Wójta. 

Pan Sylwester Różycki: Na ręce Wójta, na ręce Wójta, ale to jest doskonała okazja, by 

mieszkańcom podziękować za to, że wspierają rozwój gminy. 

 

5. Posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych z dnia 28.12.2023 r. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych Pan Bogdan Zdon 

poinformował: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, szanowni Goście. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 

Pan Bogdan Zdon: W dniu 8 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji Finansowo-

Budżetowej i Spraw Socjalnych. W pierwszym punkcie analizowaliśmy projekt uchwały 

budżetowej na 2024 rok. Pani Skarbnik szczegółowo przedstawiła nam założenia do 

projektu budżetu. Następnie Komisja przyjęła plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej 

i Spraw Socjalnych na 2024 rok. Następnie opiniowaliśmy uchwałę w sprawie emisji 

obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Obligacje o łącznej wartości 2 500 

000 zł. Komisja pozytywnie zaopiniowała tą uchwałę. Następna Komisja odbyła się w dniu 

wczorajszym. Proszę Państwa, wczorajsza Komisja odbyła się wspólnie 

z Przewodniczącymi poszczególnych Komisji stałych przy Radzie Gminy. Na posiedzeniu 

Przewodniczący Komisji złożyli wnioski oraz opinię na temat projektu budżetu. To jest taka 

sytuacja, że wszystkie Komisje negatywnie zaopiniowały projekt obecnego budżetu, który 

został złożony przez Wójta do Rady Gminy do podjęcia tej uchwały. Natomiast proszę 

Państwa, wczoraj Komisja przyjęła wniosek, Komisja Finansowo-Budżetowa przyjęła 

wniosek, aby Wójt zmodyfikował budżet i zmniejszył deficyt budżetowy z 6 604 079 zł do 

kwoty 3 000 000 zł. Zmniejszył jednocześnie wydatki bieżące z kwoty 33 310 802 zł. 

Zmniejszył tą różnicę między wydatkami bieżącymi, a bieżącymi dochodami. Dochody 

bieżące wynoszą 29 444 338 zł. Proszę Państwa, pokrycie deficytu jest planowane kredytem 

w wysokości 5 503 800 zł. Dobrze Pani Skarbnik mówię? 

Pani Diana Czubak: Tak. 

Pan Bogdan Zdon: I teraz proszę Państwa wyobraźcie sobie taką sytuację, że to jest budżet, 

który przygotujemy dla następnej Rady, dla następnych władz wykonawczych. Według 



Regionalnej Izby Obrachunkowej na koniec 2024 roku zadłużenie Gminy będzie wynosiło 

13 500 000 zł, gdzie jak żeśmy zaczynali kadencję było to około 6 000 000 zł złotych. Jest 

to budżet, zdaniem Radnych już na Komisjach, nie do przyjęcia. Dlatego była prośba, żeby 

ten budżet zmodyfikować. Jeżeli Rada Gminy nie podejmie tego budżetu do 31 stycznia, to 

RIO wprowadzi budżet zastępczy i będziemy działać na podstawie tego budżetu 

zastępczego. Natomiast miejmy to pod uwagę, że kończy się nasza kadencja i dla przyszłej 

Rady nie powinniśmy zostawić Gminy w takiej sytuacji. Przez 4 lata nie było takiej 

potrzeby, żeby brać tak wysokich kredytów, jak obecnie na koniec kadencji bierzemy te 

kredyty. Także tu jest taka prośba o złożenie poprawek do tego budżetu i zmniejszenie tego 

deficytu. Co za tym idzie, zmniejszy się od razu kredyt. Komisja Finansowo-Budżetowa 

w najbliższych dniach po nowym roku, jak tylko będzie zrobiony protokół z wczorajszej 

Komisji, przedstawi opinię do Komisji Finansowo-Budżetowej w celu podpisania tej opinii. 

Ta opinia zostanie skierowana do Pana Wójta oraz do wszystkich Radnych. Dziękuję 

bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Czy są pytania? Pana Artur? 

Pan Artur Zasada: Nie, nie, nie. 

Pan Sylwester Różycki: Już nie? Proszę bardzo, czy są pytania? 

Pani Ewelina Suligowska: Jeszcze chyba Komisja Oświaty. 

Pani Maria Deja: Komisja była przed sesją. 

Pan Sylwester Różycki: Komisja była przed sesją, bo to jest między sesjami, tak? Czyli jak 

się odbyła do 11. Była 6 czy 5, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Przepraszam jeszcze Panie Przewodniczący, bo chciałem jeszcze 

dokończyć tą wczorajszą Komisję. 

Pan Sylwester Rżycki: Właściwą, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Tak, właściwą. To był projekt budżetu, ale opiniowaliśmy też zmiany 

w budżecie na 2023 rok. Tak według Pani Skarbnik tak zwane czyszczące działania, 

polegające na tym, żeby odpowiednio w odpowiednich paragrafach pozapisywać wydatki 

I przychody. Podjęliśmy też uchwałę w sprawie przedsięwzięć niewygasających, które 

z tego roku budżetowego 2023 przechodzą na następny rok, ponieważ były podpisane 

umowy, wydatkowane pieniądze i takie zadania: most Dobruta - Bąków - Ciepła, to jest na 

60 000 zł. Termin wykonania do 30 marca. Budowa drogi Tomaszów - Syberów podział 

geodezyjny 29 500 zł. Termin wykonania do 20 czerwca 2024 roku. Budowa oświetlenia 

ulicznego wzdłuż drogi gminnej Gościniec w Dobrucie na kwotę 8610 zł. Termin 

wykonania do 30 kwietnia 2024 roku. I taki projekt uchwały Komisja poparła jednogłośnie. 



Jeszcze Państwa chcę poinformować, że Komisja głosowała nad projektem uchwały 

budżetowej i jednogłośnie wszyscy byli przeciwko przyjęciu w tej formie projektu budżetu. 

Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. 

Pan Artur Zasada: Teraz mam pytanie. 

Pan Sylwester Różycki: Bardzo proszę. 

Pan Artur Zasada: Panie Przewodniczący, a tego mojego wniosku nie opiniowaliście na tej 

Komisji? 

Pan Bodgan Zdon: Tak, nie opiniowaliśmy, ale na najbliższej Komisji będzie wprowadzony 

tak jak pozostałe będą prowadzone. 

Pan Artur Zasada: Dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Witam radnego Pana 

Adama Stańczyka. Bardzo witam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wygenerowanie kworum, po czym stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 13 radnych. 

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu" Gminy Orońsko na lata 

2024-2028; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały p.o. Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku Panią Małgorzatę Zawadzką. 

 

Pani Małgorzata Zawadzka: Proszę Państwa, program osłonowy “Posiłek w szkole 

I w domu” był już kontynuacją w latach ubiegłych, czyli był program 2019-2023. Obecnie 

program ten już uległ zmianie i po prostu powstaje nowy program na lata 2024-2028 

I program ten przewiduje udzielenie wsparcia na dożywianie osobom spełniającym warunki 

otrzymania pomocy wskazane w Ustawie o pomocy społecznej oraz spełniające kryterium 

dochodowe o pomocy społecznej. Aby Gmina mogła realizować wieloletni rządowy 

program “Posiłek w szkole i w domu” i udzielać w ramach programu pomocy w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, przede wszystkim tutaj chodzi 

o szkoły, gdzie jest realizowany ten program, gdzie mamy w dwóch szkołach świetlice 

szkolne, a w pozostałych dwóch szkołach jest catering. No i aby ten program mógł dalej 



być kontynuowany, wskazane jest, aby Rada mogła podjąć taką decyzję i uchwalić na lata 

następne następny program, aby dzieci mogły korzystać. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania do przedstawionego projektu? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu" 

Gminy Orońsko na lata 2024-2028; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI 

(2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/387/2023 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek 

w szkole i w domu" Gminy Orońsko na lata 2024-2028 została przyjęta jednogłośnie. 

 

b) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia przez osoby objęte rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały p.o. Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku Panią Małgorzatę Zawadzką. 

 

Pani Małgorzata Zawadzka: Tutaj jest nawiązanie do programu osłonowego z tym, że tutaj 

większość osób, gdy przekracza kryterium dochodowe według Ustawy o pomocy 

społecznej, można przyznać pomoc w postaci posiłku i podwyższając, wydając decyzję 

przyznającą i podwyższającą kryterium dochodowym. Jeżeli nie przekracza, no to 

wiadomo, że pozostaje to bez zmian. A jeżeli przekracza kryterium ustawowe, to musimy 

podnieść i żeby dziecko, które chce skorzystać z posiłku, a dochód przekracza według 

Ustawy o pomocy społecznej, mogło skorzystać z takiego posiłku. To jest tylko tyle. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania? Nie widać. 

Pani Maria Deja: Ja zadam pytanie. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pani Maria Deja: A jakie to kryterium dochodowe jest? 



Pani Małgorzata Zawadzka: 600 zł na osobę w rodzinie. 

Pani Maria Deja: To jest kryterium sprzed 100 lat. 

Pani Małgorzata Zawadzka: Ale jeżeli podwyższymy to kryterium, to wiadomo, że więcej 

ludzi będzie mogło skorzystać. 

Pani Maria Deja: Dziwne, że takie kryterium jeszcze funkcjonuje. 

Pani Małgorzata Zawadzka: No funkcjonuje. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są jakieś inne pytania, Państwo Radni? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia przez osoby 

objęte rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI 

(2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/388/2023 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej oraz zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia przez osoby objęte rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028 została przyjęta jednogłośnie. 

 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2023-2040; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej zawiera 

zmiany, które zostały dokonane po ostatniej uchwale podjętej 30 listopada. Zawiera w sobie 

zmiany z zarządzeń 100, 408 i 113, gdzie były wprowadzone na podstawie ustawowych 

upoważnień zmiany w budżecie i są to zmiany, które dotyczą głównie dotacji i środków 

między innymi z Funduszu Pomocy obywatelom Ukrainy. Została wprowadzona również 

dotacja na Ośrodek Pomocy Społecznej na świadczenia wychowawcze nadal wypłacane, 



już mamy takie decyzje przyznające z Urzędu Wojewódzkiego, jak również dotacja na 

Kartę Dużej Rodziny. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej zawiera 

również zmiany przygotowane na dzisiejszą sesję wprowadzające zwiększenie dochodów 

po stronie dochodów bieżących w kwocie 80 000 z tytułu zwrotu podatku od czynności 

cywilnoprawnych, jak również wprowadza ona środki na asystenta Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej zapewniającego asystenta rodziny. I tutaj mamy środki w 2 kwotach - 

kwota 3789 zł dotyczy refundacji wynagrodzenia asystenta rodziny, a kwota 1000 zł 

dotyczy wypłaty dodatku dla tego asystenta. Następuje również zmniejszenie po w stronie 

dochodów majątkowych w kwocie, zwiększenie po stronie dochodów majątkowych na 

kwotę 8518,77 zł i tutaj jest rozliczenie grantu Dostępność Plus realizowanego w Urzędzie 

Gminy. Następuje również zmniejszenie po stronie dochodów majątkowych i tutaj dotyczy 

to zmniejszenia na zadanie “Modernizacja boiska sportowego GKS Oronka w Orońsku” 

w kwocie 297 488 zł. Tutaj dostaliśmy pismo z Urzędu Marszałkowskiego o przesunięciu 

realizacji na rok 2024 i w roku 2023 następuje zmniejszenie po stronie dochodowej jak i po 

stronie wydatkowej i to zadanie jest wprowadzone do WPF-u jako przedsięwzięcie do 

realizacji na rok 2024. To jest w WPF-ie. Będzie również autopoprawka w budżecie na 

2024 i również będzie wprowadzona ta kwota z tym samym limitem - 297 488 zł. Jeśli 

chodzi o zmiany przygotowane w uchwale po stronie wydatkowej, w sumie wydatki zostaną 

zmniejszone na kwotę 204 179 zł. Z tym, że wydatki bieżące ulegną zwiększeniu o 96 776 

zł, a wydatki majątkowe zostaną zmniejszone na kwotę 300 966,34 zł. Po stronie wydatków 

bieżących dokonano zwiększeń i również tutaj jako zwiększenie z tytułu wzrostu 

wydatków, jak również z tytułu przesunięcia w ramach rozdziału. I tak, w pierwszym 

podpunkcie po stronie wydatków bieżących zakupów energii, zwiększa się kwotę o 20 000 

zł na rozdział “Infrastrukturę sanitacyjnej wsi” i tutaj jest przeniesienie z zakupów usług 

gospodarczych w ramach tego rozdziału. W gospodarce mieszkaniowej określa się kwotę 

o 20 000 zł z przeznaczeniem na zakup oleju opałowego. W Radzie Gminy zakup usług 

pozostałych, o kwoty 2000 zł z przeznaczeniem na opłacenie faktur za usługę tworzenia 

napisów na nagraniach sesji Rady Gminy. O kwotę 40 950 zł z przeznaczeniem na zakup 

usług związanych z aktualizacją oprogramowania usług pocztowych i obsługę procesu 

emisji obligacji. Kwota obsługi emisji wynosi 16 495 zł. Pozostała kwota przeznaczona jest 

na aktualizację oprogramowania i pocztę. W kwocie 13 326,14 zł jest to kwota, która 

wynika z korekty odpisu Funduszu Świadczeń Socjalnych w przeliczeniu na etaty 

w Urzędzie Gminy. Zwiększenie o 6050 zł do kwoty 66 050 zł są to środki przeznaczone 

na wypłatę prowizji dla sołtysów od zebranych podatków. W Ochotniczych Strażach 



Pożarnych zwiększa się wydatki na energię o 3000 zł. W dziale obsługa długu publicznego, 

jest tutaj przesunięcie w koszty emisji obligacji 12 000 zł na prowizję od emisji obligacji. 

Tutaj jest przesunięcie, ale fizyczne zapłacenie tych kosztów nastąpi w roku 2024, więc ta 

pozycja również będzie się pojawiała w roku 2024, ale będzie dotyczyła fizycznej zapłaty 

za rok 2023. W oświacie, w przedszkolach jest zwiększenie o kwotę w sumie kwotę 7000 

zł z przeznaczeniem na pobyt dzieci z Gminy Orońsko w przedszkolach w gminie Zakrzew, 

Radom i Szydłowiec. W przedszkolach zakup energii zwiększenie o 21 169,35 zł. 

W Ośrodku Pomocy Społecznej w Orońsku jest zwiększenie kwoty 2000 zł 

z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych, jak również jest zwiększenie o kwotę 3000 

na rodziny zastępcze i ta kwota pochodzi z przesunięcia wydatków ze stypendiów 

szkolnych. Tam nie została wydatkowana kwota z uwagi, że również tam chodzi o ten próg 

dochodowy. Coraz mniej osób łapie się po prostu na ten próg dochodowy i nie korzystają 

ze stypendiów szkolnych. Następnie wprowadzone jest do budżetu w Ośrodkach Pomocy 

Społecznej dotacja na pokrycie kosztów zatrudnienia asystenta rodziny w kwocie 3148,05 

zł, jak również na pokrycie kosztów wypłaty dodatku dla asystenta. Skorygowano również 

odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych o kwotę 501,62 zł. W następnych 

pozycjach są to narzuty od wypłat wynagrodzenia i pokrywane dotacją i na składki na 

ubezpieczenia społecznych 534,45 zł i na Fundusz Pracy 77,14 zł. Gospodarka komunalna 

- tutaj mamy zwiększenie na zakup energii na oświetlenie ulic o kwotę 20 000 zł. Kultura 

fizyczna - obiekty sportowe - jest zwiększona łącznie o kwotę 10 000 zł, po 5000 zł na 

zakup materiałów i wyposażenia i 5000 zł na zakup usług pozostałych i 1000 zł na pokrycie 

podróży służbowych krajowych. Zmniejszenia po stronie wydatków bieżących jest 

przesunięcie 20 000 zł złotych na zakup usług pozostałych, jeśli chodzi o wodociągi 

z przeznaczeniem na energię w tym rozdziale. Działalność usługowa - plany 

zagospodarowania przestrzennego. Tutaj mamy zmniejszenie w sumie o 25 000 zł, z czego 

30 000 zdjętych jest z miejscowego planu zagospodarowania w Orońsku objęty ulicą 

Starowiejską a Zagórską, a 5000 zł dokładamy do umowy na sporządzanie projektu decyzji 

o warunkach zabudowy. Obsługa długu publicznego - tutaj mamy przesunięcie kwoty 

39 000 zł z tym, że 12 000 zł jest przesunięte na paragraf dotyczący prowizji i emisji, 

a pozostała zostaje przesunięta na usługi związane z obsługą emisji do rozdziału Urzędu 

Gminy. Oświata i wychowanie, inne formy wychowania przedszkolnego – tutaj mamy 

zmniejszenie o 1000 zł z tych innych form wychowania, tak zwanych punktów 

przedszkolnych. Edukacyjna opieka wychowawcza - tutaj kwota jest zmniejszona 5000 zł 

i jest to budżet GOPS-u z przeznaczeniem właśnie na zakup usług w GOPS-ie i na pokrycie 



wydatków związanych z rodzinami zastępczymi. Po stronie wydatkowej majątkowej 

dokonano zwiększeń w rozdziale infrastruktura wodociągowa wsi. Tutaj dotyczy to zadania 

“Zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty w miejscowości Tomaszów w zakresie 

gospodarki wodnej poprzez zakup działki pod budowę hydrofornii”. Tutaj jest zwiększenie 

o ponad 6000 zł z przeznaczeniem na wyznaczenie geodezyjne działki, wykonanie operatu 

szacunkowego i sporządzenie aktu notarialnego. Pojawiło się nowe zadanie z uwagi na 

zmianę nazwy. Nowa nazwa zadania to “Przebudowa kotłowni w budynku przy ul. Wesołej 

w Orońsku”, gdzie tutaj mamy przeniesienie na kwotę 53 000 zł, a zmiana wcześniejsza, 

gdzie tutaj nam się pojawiło “Modernizacja kotłowni budynku”. Modernizacja została 

przemianowana na przebudowę. Następne zwiększenie to rozliczenie projektu Dostępność 

Plus. Jest to zwiększenie o kwotę i rozliczenie międzyparagrafowe, ja to tak nazywam, 

o kwotę 1181,60 zł. Po stronie zmniejszeń dokonano zmniejszeń wydatków majątkowych. 

Tu również mamy zmianę nazwy zadziania. Następne 2 punkty dotyczą rozliczenia projektu 

Dostępność Plus. W rozdziale obiekty sportowe dokonano zwiększenia o 3000 zł na zadanie 

“Budowa placu zabaw w sołectwie Chronów z przeznaczeniem na wyznaczenie 

geodezyjnej działki oraz sporządzenie planu zagospodarowania działki”. Jak również 

dokonano zwiększenia o kwotę dotacji na zadaniu “Modernizacja boiska sportowego GKS 

Oronka” o kwotę 297 488 zł. Jako wynik budżetu pozostał on bez zmian, czyli dochody 

minus wydatki wychodzimy na 0, czyli sam wynik i po kwocie deficytu zostaje bez zmian. 

Pan Sylwester Różycki: Pytania? Nie widzę. Proszę o powrót do systemu. Z autopoprawką. 

Tak? 

Pani Diana Czubak: WPF jest bez poprawki. 

Pan Sylwester Różycki: Czyli zostaje? 

Pani Diana Czubak: Tak, WPF jest bez poprawki. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2023-2040; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI 

(2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 



Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/389/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Orońsko na lata 2023-2040 została przyjęta jednogłośnie. 

 

d) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2023 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: To tak jak mówiłam wcześniej, zmiany wprowadzone autopoprawką, 

dotyczącą tej zmiany nazwy zadania, nie powodują zwiększenia deficytu, pokrywają się 

tymi źródłami, które były wcześniej zabezpieczone w poprzedniej uchwale. 

Pan Sylwester Różycki: Z autopoprawką. 

Pani Diana Czubak: Z autopoprawką. Autopoprawka dotyczy zmiany nazwy zadania. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, czy są pytania? 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2023 rok wraz 

z autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI 

(2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/390/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2023 

rok została przyjęta jednogłośnie. 

 

e) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu 

finansowego tych wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego 

wydatku ujętego w wykazie wraz z autopoprawką; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 



Pani Diana Czubak: Tutaj również została złożona autopopoprawka tutaj do tej uchwały, 

do tej pierwotnej wersji. Macie zażółcone te dodatkowe inwestycje. Pierwszą inwestycją, 

która… jeśli chodzi o wydatki niewygasające, one mają szczególnie takie znaczenie, że ich 

realizacja, mimo że będzie następowała w 2024 roku, to i tak będzie obciążała budżet 2023, 

czyli będzie po prostu pokazane tak jakby te zadania były wykonane. Na tym właśnie polega 

znaczenie tych wydatków niewygasających. I będą to inwestycje: przebudowa istniejącego 

obiektu mostowego na przepust stalowy w ciągu drogi gminnej 400405W relacji Dobrut-

Bąków-Ciepła, kwota 60 000 zł. Jest to kwota przeznaczona na projekt. Następne zadanie - 

budowa drogi w Tomaszowie Syberów, etap podział geodezyjny. W tym dokonano, jeśli 

chodzi o to zadanie, dokonano tutaj wyłonienia wykonawcy w zapytaniu na kwotę 29 500 

zł i termin wykonania tego zadania szacuje się do 20 czerwca 2024. Następnym zadaniem 

jest zadanie: budowa osiedlenia ulicznego wzdłuż drogi gminnej Gościniec w Dobrucie, 

działka nr 697. Kwota 8610 zł. Termin wykonania do 30 kwietnia 2024. Następne zadanie: 

przebudowa kotłowni w budynku przy ul. Wesołej w Orońsku, kwota 18 450 zł, termin 

wykonania do 15 lutego 2024. I ostatnie zgłoszone zadanie to modernizacja układu 

komunikacyjnego w miejscowości Orońsko obejmujące ul. Osiedlową, Dworską oraz Miłą. 

Kwota 80 000 zł z terminem wykonania do 20 czerwca 2024. Uzasadnienie do tych, że tak 

powiem, do przesunięcia terminów macie… 

Pan Sylwester Różycki: No to są z umów, tak? Wynika na pewno. Proszę bardzo. Nie widzę 

pytań. 

 

Głosowano w sprawie: ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego, ustalenie planu finansowego tych wydatków oraz określenia ostatecznego 

terminu dokonania każdego wydatku ujętego w wykazie wraz z autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI 

(2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/391/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie: ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego, ustalenie planu finansowego tych wydatków oraz określenia 



ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w wykazie została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

f) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: Tutaj w paragrafie 1 macie Państwo w uchwale, która była podjęta 11 

grudnia tego roku skreśla się § 7 uchwały. Dotyczył on uchylenia uchwał o zaciągnięciu 

kredytu. Generalnie merytoryka uchwały o emisji obligacji wygląda tak, tu powtórzę po 

kolegiancie z RIO, wygląda tak, że jeśli podejmujemy uchwałę o emisji obligacji ona 

z mocy prawa już uchyla nam te, z mocy prawa już uchyla uchwały o zaciągnięciu 

wcześniej, o kredycie. Więc ten zapis był sam w sobie w tej uchwale po prostu zbędny. To 

jest taka jakby sama w sobie reasumpcja tamtej uchwały. 

Pan Sylwester Różycki: Pytania? Brak. Proszę o wygenerowanie głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (12) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Adam Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna 

Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon PRZECIW (1) Sylwester Różycki 

NIEOBECNI (2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/392/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie: emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu została przyjęta. 

 

g) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów pracy stałych 

Komisji Rady Gminy w Orońsku na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały po czym dodał: 

Czy są jakieś uwagi pozostałych Radnych odnośnie planu pracy? Pana Wójta też nie widzę. 

Nie ma zastrzeżeń. 

 



Głosowano w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów 

pracy stałych Komisji Rady Gminy w Orońsku na 2024 rok; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI 

(2) Renata Bączek, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXXX/393/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku 

oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy w Orońsku na 2024 rok została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

10. Wolne wnioski. 

Pan Sylwester Różycki: Bardzo proszę o zabieranie głosu w sprawach różnych, wolne 

wnioski, zapytania. Państwo Radni w pierwszej kolejności. Bardzo proszę. Myślałem, że 

Pani Diana chciała, ale chyba nie. Nie widzę. Państwo sołtysi? Również nie widzę. 

 

11. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady LXXX sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                Protokołowała                         Przewodniczący Rady Gminy 

              

          Marta Gruszczyńska                                                     Sylwester Różycki 

 

 

 

 

Pełne nagranie z LXXX sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

